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Saksnr Utval Type Dato 

034/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. 
 
 

Kommunestyret - 034/19 
 

K - behandling: 
I innkallinga var det sendt ut feil møtebok til godkjenning. Korrekt møtebok vart sendt ut pr. e-post 
18.06.19. 
 

K - vedtak: 
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Signe Råheim FE-033 
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Saksnr Utval Type Dato 

035/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Godkjenning av møtebok 
 
 
Vedlegg: 
Protokoll - Kommunestyret - 13.12.2018 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Møtebok frå sist møte vert godkjent. 
 
 

Kommunestyret - 035/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Møtebok frå sist møte vert godkjent. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

18/562 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

036/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Referatsaker 
 
 

Underliggjande saker: 
036/19.1. Møteutskrift 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
Referatsaker vert tekne til orientering. 
 
 

Kommunestyret - 036/19 
 

K - behandling: 
Leiar for Nordhordland Revisjon IKS, Janne Eraker, informerte om planane for samanslåing med Indre 
Hordaland Revisjon. 
 

K - vedtak: 
Referatsaker vert tekne til orientering. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nils Moldøen FE-210 
 

19/260 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

062/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

037/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Godkjenning av årsmelding og årsrekneskap 2018 
 
 
Vedlegg: 
Årsmelding og årsrekneskap 2018 
Revisjonsrapport nr. 14 - Fedje årsrekneskap 2018 
Revisjonsmelding 2018 - Fedje kommune 
2019 06 11 Særutskrift sak 14.19 - Fedje kontrollutval 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
I tråd med kommunelova § 48 vert årsrekneskapen og årsmeldinga for 2018 lagt fram for 
formannskap og kommunestyre for godkjenning. Kommunestyret gjer sjølve vedtak i saka etter 
innstilling frå formannskapet. 

Etter at kontrollutvalet har fått revisjonsmeldinga frå revisor, skal utvalet gje uttale om 
årsrekneskapen før vedtak i kommunestyret. Uttalen er retta til kommunestyret. 

 
 

 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner årsrekneskap og årsmelding slik det ligg føre.  

 
 

Formannskapet - 062/19 
 

F - behandling: 
Møteutskrift frå kontrollutvalet si handsaming vart delt ut i møtet. 
 

F - vedtak: 
Kommunestyret godkjenner årsrekneskap og årsmelding slik det ligg føre.  

Samrøystes vedteke. 

 
 



 
 

Kommunestyret - 037/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Kommunestyret godkjenner årsrekneskap og årsmelding slik det ligg føre.  

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nils Moldøen FE-210 
 

19/259 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

063/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

038/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Perioderapport 1 - 2019 
01.01.2019 - 30.04.2019 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Som rådmannen melde i budsjettdokumentet for 2019, ønskjer me å informera om den økonomiske 
stoda i Fedje kommune, to gonger i året. Perioderapport 1 kjem no, og viser stoda pr. 30.04.2019. 
Perioderapport 2 kjem tidleg på hausten. Bakgrunnen for desse rapportane er å gje kommunestyret 
høve til å følgja med på korleis pengebruken står seg i høve budsjettet, og få forklaring på kvifor 
enkelte postar ikkje har er i samsvar med slik me planla det i budsjettet, og ev. ta tiltak. 

Vurdering 
Følgjande tabell viser den økonomiske situasjonen, vist på ansvarsnivå. Kommentarane under 
refererer til tenestenivået. R2019 viser kor mykje som er brukt (resultat pr.30.04.), B2019 er 
budsjettet for 2019, den farga kolonna viser kor stor del av budsjettet som er brukt, grønt = i samsvar 
med budsjettet, gult = OK, og raudt = obs!obs!, R2018 viser kor me hadde brukt på same tid i fjor, 
Forbruk/ 2018 viser prosentvis forskjell mellom årets forbruk og fjorårets. 

Det er 3 ansvar som er merka med raudt – i det eine er det brukt ein relativ stor del av budsjettet, dei 
to andre er det brukt relativt lite. 

I kommentarane vert det også kommentert på faglege/kvalitetsmessige spørsmål, ikkje berre 
økonomi. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

1000 Rådmann 

1000 Politisk styring 
Det har vorte gjort nokre mellombelse endringar i samband med møtesekretariat. Det er enno ikkje 
funne permanent løsying på dette. Møtegodtgjersle vert først betalt ut i juni og desember, berre 
godtgjersle til ordførar og varaordførar vert ført løpande. 

1201 Personalavdeling 
1. periode på personal har vore prega av følgjande saker: 
- Hjelp til bemanningstilpassing i barnehagen 
- Innarbeiding og skriftleggjering av rutinar som varsling, samarbeid tillitsvalde, saksutgreiingar og 
dokumentasjon på personalområdet mm. Mykje av tida har gått med til arbeid med fellestenester i 
staden for personal. 
I 1201 personalavdeling er det nokre omfordelte IKT-kostnadar og utgifter til IKS-samarbeid som 
enno ikkje er ført, difor ser det ut som mindreforbruk. På lønn ligg me innanfor forventa forbruk. 

1203 Fellestenester 
Omfattar m.a. sørvistorg, møtesekretariat, telefoni, heimesider mm. 1.periode har gått med til mykje 
internopplæring og samordning, klargjering av rutinar og oppgåvefordeling. 
- Forvaltningsrevisjon på post og innsyn ga god tilbakemelding om fungerande rutinar 
- Nytt telefonsystem frå april 19, felles for Nordhordland. Fungerer enno ikkje heilt godt hjå oss. 
- Samarbeid i randkommunane om mogleg samarbeid om arkiv og/eller sentralbord i gang 
-Tilbod om månadleg opplæring for heile kommunen i saks/arkivsystemet Websak. 
Utgifter ligg på forventa nivå. 

1205 IKT 
Fordeling av utgifter (inntekt) kjem seinare. 

1700 og 1710 Premieavvik 
Budsjetterte inntekter som kjem seinare. 

2331 Bedriftshelseteneste 
Her ser det ut som me er i rute, men det er fordi rekningane frå vår bedriftshelseteneste Salutis AS er 
periodiserte. I røynda har me brukt opp ca 70 000 kr i førebyggande tiltak allereie, i tråd med Plan for 



 
 

førebyggande arbeid 2019. Saka er drøfta med hovudverneombod. Hovuddelane av planen vil vera 
gjennomført når året er omme. 

1100 Kulturtenester 

          3830 Musikk- og kulturskular 
Kulturskulen har tilbod innan piano, sang, blåseinstrument og revy denne våren. Det vart òg lyst ut 
tilbod om andre aktivitetar, utan stor nok interesse. Kulturskulen har ca. 40 elevar frå 8 til 18 år våren 
2019. Kulturskulen ligg som forventa på lønn, men innkjøp fordeler seg ikkje jamnt gjennom året - 
difor noko mindre forbruk så langt. Me har òg noko meir inntekter enn budsjettert: Til no har 
kulturskulen fakturert i semesteret etter bruk. Dette skal me i løpet av året prøva å snu til 
forskotsbetaling. 

          3850 Andre kulturaktiviteter 
Kommunikasjonsrådgjevar har fått nokre kulturoppgåver, m.a. Ungdommens Kulturmønstring. Det 
resulterte i 10 påmeldte ungdommar frå Fedje, fleire som kom til Hordalandsfinalen, og ein som kom 
til den nasjonale finalen! Kultur samarbeider med skule og sjukeheim om andre kulturarrangement. 
Mogleg feilføring: Her er ikkje ført lønn. 50% av kommunikasjonsrådgjevar ligg på 1000.1200 fordi ho 
jobbar med reiseliv som ligg på ansvar 1000 rådmann. 30% av hennar lønn bør kanskje førast her på 
1100.3850. 

2000 Helsetenester 

Mange av tenestene her kjøper me frå Austrheim og vert difor fakturert 1 eller 2 gongar i året. 

          2341 Psykisk helse 
Oversikta viser berre 16 % forbruk i perioden. Dette kjem av feilføringar på lønn, som vert retta innan 
dei neste dagane. Det er òg budsjettert for møblar, som skal kjøpast inn etter sommarferien (konto 
12000). 

          2411 Fysioterapi 
Talet 47 % av budsjett vert misvisande grunna at refusjon av fastlønstilskot for fysioterapitenesta (ca 
kr.103.000,-) for første halvår 2019 ikkje kan søkjast før 1.juli 2019 

2100 Fedje skule 

          2020 Grunnskule 
Skulen har lønsutgifter knytt til vidareutdanning som vert utbetalt kvar månad. Desse vert 
kompensert frå staten og overføringane vert først utbetalt i juni. 

          2150 SFO 
Skulen saman med barnehagen har ein lærling. Denne lærlingen vart det ikkje tatt høgde for når 
budsjettet vart laga. Lønsutgiftene til dette er det skulen som tek og desse vert ført på SFO. 

2200 Fedje barnehage 

          2010 Barnehage 
Barnehagen har ikkje mykje å kommentera. Me er innafor ramma for første periode, og mykje av dei 
planlagte innkjøpa og oppgraderingane er gjort. 



 
 

2300 Pleie og omsorg 

Feilføring av 2341 psykisk helse og 2534 dagsenter. Begge desse er budsjettert under 2000 
Helsetenester. 

          2531 Pleie og omsorgsinstitusjon 
Pleie og omsorg og heimesjukepleie må sjå på samla fordi kostnadar ofte vert ført på pleie og 
omsorg. Fastløn: det ser ut som om det ikkje er tatt høgde for naturleg lønsauke. 
Sjukefråver 8-10 % (gjennomsnittleg for alle avdelingar). Hovudsakleg kortvarig sjukefråver som ikkje 
utløyser refusjon eller planlagde operasjonar. Sidan dei fleste vakter berre har minstebemanning, må 
det brukast vikar. Sjukefråver av sjukepleiar utløyser vanlegvis 100 % overtid, sidan det er sjeldan 
mogleg å bemanna med andre yrkesgrupper. Det er brukt noko overtid i dei andre yrkesgruppene 
grunna lite tilgang til vikar i starten av året. 
Feilbudsjettering på kjøp av transporttenester, sidan behov for drosje er vanskeleg å estimera. 

          2541 Heimesjukepleie 
Sjå kommentarer under pleie og omsorg - begge postane vert lagt saman for å kunna få eit realistisk 
bilete. 

          2543 Tiltskot Psykisk utviklingshemma 
Refusjon frå staten kjem ikkje før til hausten, dette skapar ubalanse i rekneskapet. 

2600 Sosialtenester 

Mange av tenestene her kjøper me frå Austrheim og vert difor fakturert 1 eller 2 gongar i året. 

          2750 Introduksjonsordninga 
Talet på innbyggjarar som går i introduksjonsprogram er endra mykje i denne perioden. Dei som er 
ferdig  med introduksjonsprogrammet skal no øva i andre program, arbeid eller vidare skulegang. Alle 
utgifter til tolk hjå fastlege, helsestasjon, NAV kommune og flyktningtenesta vert no ført  2750. 

          2760 Kvalifiseringsordninga 
Kvalifiseringsordninga er det NAV som gjer vedtak om. Kvalifiseringsordninga er ikkje nytta i perioden 
01.01.2019 til 30.04.2019.  

          2810 Økonomisk sosialhjelp 
Det har enno ikkje vorte fakturert frå NAV Fensfjorden for det arbeidet dei gjer på vegner av Fedje 
kommune (Adm. NAV og økonomisk sosialhjelp). Me er i dialog med NAV Fensfjorden for å få 
oversikt over utbetalt sosialhjelp til no i år. Me reknar med eit overforbruk målt mot budsjettet, og vil 
vurdera å flytta midlar frå 2760 og styrkja 2810. Det vil me ev. koma attende til. 

3000 Teknisk kontor 

Mykje feilføring av utgifter som er budsjettert under ansvar 3100 Kommunale bygg. 

          2830 Bistand til etablerring og oppretthald av eige bustad 
Utbetalt tre tilskot a 60.000 i 2019. Kun budsjettert med to tilskot. 

          3010 Plansaksbehandling 
Del av løn til rådmann skal førast her. Ikkje gjort. Avsettning til bunde fond og inntekter med 



 
 

100.000,- kr, er innbetaling frå grunneigarar for reguleringsplan Koppersevja. 

          3390 Beredskap mot brann og andre ulykker 
Rekning frå 110-sentralen har auka frå 50 000 til 160 000 kr. 

3100 Kommunale bygg 

Avskrivningar er ikkje ført. Dette gjer at utgiftene pr 1. tertial er 880 000 kr for låge for ansvar 3100. 
Etter 1. tertial er 60 % av budsjettet til vedlikehald av kommunale bygg brukt opp. 

          3812 Fleirbrukshall 
I budsjettet er det sett av 110 000 kr til vedlikehald i hallen. Pr. 30.04.19 er det nytta 170 000 kr. Me 
vil nytta minimum 250 000 meir enn dette i år. Ny varmepumpe er hovudårsaka til dette. 

4000 Finansiering 

          8000 Skatt 
Noko høgare inngang på eigedomsskatt enn 2018 grunna nytt skatteobjekt (Johan Sverdrup). Dette 
vert avgrensa av at me misser eit anna skatteobjekt (Vestprosess) med ei nedtrapping over 5 år. Skatt 
på inntekt og formue er om lag 100 000 kroner lågare enn ved same tidspunkt som i fjor. 

          8400 Rammetilskot 
Om lag 300 000 kroner høgare enn i fjor. Det er ei venta utvikling. 

 

Konklusjon 
Etter dei første fire månadene av 2019, kan ein ikkje seia så mykje om korleis året endar til slutt. 
Samtidig får me oversyn over nokre område me treng følgja ekstra godt med på. Usikre moment for 
resten av året er lønsoppgjeret, utviklinga av straumprisane i tillegg til sjukefråveret og bruk av 
vikarar. Det er behov for ein nøktern pengebruk resten av året om det skal vera rom for seinare 
satsingar. 

Folkehelse: vert påverka 
Miljø: kan verta påverka 
Økonomi: kan ha stor innverknad for drifta i resten av 2019 

 

 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunestyret tek perioderapport 1 til vitande. 

 
 
 
 
 
 



 
 

 

Formannskapet - 063/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Kommunestyret tek perioderapport 1 til vitande. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 038/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Kommunestyret tek perioderapport 1 til vitande. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nils Moldøen FE-205 
 

19/262 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

064/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

039/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Utgreiing om gratis barnehage og SFO 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Kommunestyret i møte 13.12.2018 gjorde følgjande vedtak «Vi ser for oss at framtida for Fedje er 
avhengig av ei auke i barnetalet, at unge slår seg ned på Fedje, at vi har stabile arbeidsplassar i 
kommunal sektor, at folk utanfor Fedje får vite at i denne kommunen satsar ein på familiane. Vi gjer 
difor framlegg om at administrasjonen skal greie ut kostnadane ved framtidig gratis barnehage og 
skulefritidsordning.» 

Kostnader 
For å gje eit nokolunde realistisk bilete av kostnadene med ei nyordning, har me sett på inntektene 
me har hatt og kva me har budsjettert med. 

 Rekneskap 
2017 

Rekneskap 
2018 

Budsjett 
2018 

Budsjett 
 2019 

Barnehage - 
opphald 

607 000 524 000 600 000 447 000 

Barnehage – mat 105 000 80 000 100 000 90 000 

SFO 128 000 157 000 0 130 000 

Totalt 840 000 761 000 700 000 667000 

 

Det er ein del born som ikkje går i barnehage i dag, men som kan tenkjast ta i mot tilbodet om det 
vert gratis. Dette får igjen konsekvensar for bemanninga i barnehagen, og dermed auka utgifter for 
kommunen. 

SFO 
I dette skuleåret er det 24 born som har tilbod om SFO. Tilbodet er delt i to: 

·  Kl. 0715 – 0830 
·  Kl. 1400 – 1600 

I skuleåret 2018/19 er det i praksis ingen som nyttar seg av tilbodet om morgonen. Om 
ettermiddagen er det om lag 8 born. Avtalen er slik at vert det fleire enn 12 born skal det vera 2 
vaksne til stades. 



 
 

Til neste skuleår er det 23 som har tilbod om SFO.  

SFO er altså eit tilbod som relativt få born nyttar seg av. Vert det gratis er det ikkje urimeleg å tru at 
ettermiddagsgruppa aukar til fleire enn 12. I tilfelle vil utgiftene rundt rekna doblast. 

Barnehagen 
Det er som kjent nasjonale reglar for bemanning i barnehagane. Bemanningsnorma er knytt til 
einingar. Barn over tre år er 1 eining, barn under tre år er 2 einingar. Barnehagen har no to 
pedagogar på huset. Utifrå den nye pedagognorma kan barnehagen då ha 28 einingar. Dersom alle 
borna er under tre år kan ein då ha 14 barn, er alle over tre år kan ein ha 28 barn. Barnehagen har no 
20 barn, men tel ein einingar har barnehagen 23 «einingar». Det vil seia at me har fem einingar «til 
gode». Det kan vera fem born over tre år, to under tre år eller to barn under tre år og eit barn over.  

Ut frå det me veit om barnetalet neste barnehageår, vil me til hausten ha 15 born, og 18 einingar. 
Det inneber at me kan ta i mot born som utgjer 10 einingar, før me må tilsetja fleire vaksne. 

Me kjenner til at det er 4-5 born me reknar med det ikkje vil verta søkt om barnehage for dette 
kalenderåret, men at dei kan verta aktuelle frå 2020. 

Dersom det vert søkt om barnehageplass som gjer at me fyller «grensa» på 28 einingar, har me nok 
bemanning, men vil likevel ha bruk for noko meir ressursar for å ha det same tilbodet som i dag, t.d. 
sømjeopplæring, opptak heile året. Vert det tilflytting og talet på einingar aukar til over 28, utløyser 
det krav om ein ny pedagog. Aukar det med enno fleire, krev det fagarbeidar. 

Inntektsida 
Dersom tilbodet om gratis barnehage og SFO fører til auka tilflytting til Fedje, aukar òg inntektene til 
kommunen. Desse er ikkje heilt enkelt å finna ut av, men me har sett på gjennomsnittleg 
rammetilskot og kommunal skatteinntekt pr. innbyggjar i 2017. Då finn me at kvar person i snitt gav 
kommunen 48 000 i inntekt.  

Set me dei manglande inntektene til 750 000, treng me ca. 15 netto tilflyttarar for å finansiera gratis 
barnehage og SFO utan å ta pengar frå andre budsjettpostar. Om me skulle få 15 tilflyttarar, veit me 
heller ikkje kor store utgifter dei vil påføra kommunen. Har dei born i barnehage- og skulealder kan 
det føra til auka utgifter der. Det same er om dei er eldre eller andre med særskilde behov for 
omsorg.  

Vurdering 
Fødselstal, talet på ungar i barnehagen og elevtalet på skulen, er for tida på veg ned. Det einaste 
rådmannen ser som kan snu denne utviklinga er etablering av nye arbeidsplassar. Nye arbeidsplassar 
opnar for tilflytting og det er unge i rett alder som er mest mobile. Nett no veit me det er fleire 
investorar som vurderer ulike prosjekt som kan enda opp med realisering og verta store 
arbeidsplassar i vår målestokk. Men førebels er dette prosjekt som ikkje er vedtekne igangsette. 

Kommunen har stilt opp for dei ulike aktørane med det me kan hjelpa til med: tett kontakt og rask 
sakshandsaming. 

Rådmannen vel å sjå på dette politiske initiativet for å få ei kostnadsvurdering av gratis barnehage og 
SFO, som eit tiltak for å letta tilflyttinga til Fedje. 

Slik stoda er, utan arbeidsplassar å tilby, er det vanskeleg å sjå at gratis barnehage og SFO vil ha 



 
 

nokon umiddelbar effekt. Det er inga særskild høg arbeidsløye, og me er i liten grad i konkurranse 
med andre kommunar om arbeidskraft. Rådmannen ser ingen sterke argument for at Fedje 
kommune som einaste kommunen i landet, gjev eit slikt gratistilbod som berre kjem eigne 
innbyggjarar til gode, uavhengig av inntekt. 

Fedje kommune er heller ikkje i ein slik økonomisk situasjon som skulle tilseia at me skulle seia nei til 
ei foreldrebetaling ingen forventar skal bort. Tvert om har me lagt eit krevjande år bak oss, med 
økonomiske konsekvensar langt inn i 2019. Skal me på sikt få råd til å gjera større nødvendige 
utbetringar på bygningsmassen vår elles, treng me stram økonomistyring der utgiftene vert monaleg 
lågare enn inntektene. 

Skulle det visa seg at det vert vanskeleg å rekruttera til dei nye arbeidsplassane som måtte koma, 
vert situasjonen ein annan, og det kan vera interessant å ta forslaget opp att. Rådmannen ser det slik 
at når den dagen kjem at me ser at rekruttering til nye arbeidsplassar kan verta ei utfordring, bør 
kommunen sjå på ein tiltakspakke for å hjelpa til. Det kan t.d. vera at vert bygd fleire hus, mobilisera 
folk til å leiga ut hus som står mørklagde om vinteren – og då sjå på om det finst rom for å gje eit slikt 
generøst tilbod som gratis barnehage og gratis SFO. 

 

Folkehelse: positive konsekvensar 
Miljø: positive konsekvensar 
Økonomi: potensiell økonomisk risiko 

Konklusjon 
Rådmannen konkluderer med at forslaget om gratis barnehage og SFO, ikkje bør innførast no. Me 
kan ikkje sjå at det vil føra til ønska effekt før ev. nye arbeidsplassar skal etablerast. Det kan derimot 
føra til at den skjøre økonomien til kommunen vert forverra i ein situasjon me bør streva for å koma 
gjennom den noko vanskelege situasjonen me er i. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunestyret går ikkje inn for å innføra gratis barnehage og SFO no, men tilrår at saka vert drøfta 
på nytt om behovet for arbeidskraft skulle auka. 

 
 

Formannskapet - 064/19 
 

F - behandling: 
Felles endringsframlegg: Kommunestyret tar saka til orientering. 
 

F - vedtak: 
Kommunestyret tar saka til orientering. 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 



 
 

 
 

Kommunestyret - 039/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Kommunestyret tar saka til orientering. 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Jan Torry Sande FA-A22 
 

19/265 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

066/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

040/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Sommaropen SFO ved Fedje skule 
 
 
Vedlegg: 
Vedtekter for SFO - revisjon 2019 
sak om vedtekter sfo fedje kommune (L)(9783) 
VEDTEKTER  FOR SKULEFRITIDSORDNINGA I  FEDJE KOMMUNE - revidert 2019 
Møte 02-20182019 - referat 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
I sak 055/19 i formannskapet 07.05.2019 vart det gjort følgjande vedtak: «Formannskapet ønskjer 
uttale frå skule og barnehage om kostnad/ressursbruk ved evt sommaropen SFO, slik at formannskap 
og kommunestyre kan handsame saka snarast. Samrøystes vedteke» 
 
Når saka «Vedtekter for SFO – revisjon 2019» vart handsama 23.04.2019 vart følgjande vedteke:  
Tove Nordseth (Krf) bad om utsetjing av punkt 4g. Utsetjinga vart vedteke med 9 mot 5 røyster.  
Erling Walderhaug (H), Inge Waage (Frp) og Arbeidarpartiet sine tre representantar røysta mot 
utsetjingsframlegget. Dei andre endringsframlegga vart vedteke samrøystes.  
 
Slik var punk 4 g) formulert: «Ferie, fridagar og dagar SFO held open vert vedteke i same vedtak som 
Skuleruta (Ferie- og fridagar for skule- og barnehage) for Fedje kommune. Sjå årlege vedtak. 
Skuleruta vert mellom anna publisert på kommunen sine heimesider.» 
  
Vurdering 
Oversyn over antal barn/elevar somaren 2018 og 2019: 

 Veke 26 Veke 27 Veke 28 Veke 29 Veke 30 Veke 31 Veke 32 

Barnehagen 
2018 

18 13 9 6 7 11 14 

Barnehagen 
2019 

15 13 7 8 4 8 9 

        

SFO 
2018 

2 0 Stengt Stengt Stengt 0 2 

SFO  
2019 

2 2 Stengt Stengt Stengt 1 1 

 



 
 

 

SFO:  
Det er svært få elevar som nyttar SFO i skuleferien. Tala har vore ganske like dei siste åra. Tidspunkt 
SFO er open/stengt, står på barnehage – SFO- og skuleruta. Talet på born som nyttar SFO er 
minkande generelt, grunna lavare elevtal.  
Dette skuleåret har barnehagen og skulen jobba etter ein skrifteleg avtale der vi  samarbeidar om 
bemanning på SFO i alle feriar inkludert sommarferien.  

Erfaringane er at det sjeldant kjem mange born på SFO i skuleferiane. Avtalen med barnehagen  er at 
i Jul – og påskeferien tek barnehagen imot elevar frå SFO utan at det er tilsette med. (Jula 2018 var 
det ingen born, påskeferien2019 var det to som nytta tilbodet). Vinter - og haustferie er det ein frå 
SFO som jobbar uavhengig om det er born. I desse skuleferiane er det i barnehagen normal drift og 
dei kan ikkje ta høgde for eventuelle SFO-elevar. Skulen legg inn dette for  bemanninga i SFO. 
Erfaringa frå inneverande skuleår er at tilsette frå SFO arbeidar i barnehagen men det er få SFO- 
elevar der.  

Elevar: 
Aldersspreiing mellom SFO elevar og barnehage born kan bli stor. For eksempel dersom du er einaste 
elev, eks ein 4. klassing, og det er berre born frå småbarnsavdelinga i barnehagen.   

Arbeidsgjevar: 
Skulen brukar ressursar på eit tilbod som få nyttar. Mellom skuleslutt og skulestart er det i 2019 to 
genuine brukarar.  
Åpningstidene for SFO vert bemanna av same personalet som jobbar på skulen. Å halda 
opningstidene på SFO som sommaren er ressurskrevande, då det er eit heildagstilbod. Mykje av 
personalressursane må difor settast av til dette. Skulen ønskjer heller å nytta desse ressursane til 
opplæring gjennom skuleåret. Kostnaden for open SFO i skuleferiane er om lag kr 10 000 pr veke. 

Barnehagen: 
Barnehagen har hatt sommeropen barnehage dei siste åra. I sommarferien (midten av juni – midten 
av august) har barnehagen eit redusert antal born, særleg i fellesferien. I løpet av desse vekene skal 
også alle leikar, møblar og liknande vaskast og ryddast vekk frå avdelingane, av dei tilsette. 
Barnehagen må også vere borte frå sitt lokale i minimum ei veke (nedvask, vedlikehaldsarbeid) og ha 
det same tilbodet som ein hadde hatt om den var lokalisert i barnehagen. Deretter skal barnehagen 
flyttast tilbake, og alle leikar og møblar skal settast tilbake på plass. 
I same tidsrommet skal det også avviklast ferie for dei tilsette.  

Moglege problemstillingar 

·  Barnas beste ( samanhengande ferie) 
·  Brukarperspektivet (foreldregruppa) 
·  Arbeidsgjevaransvaret (ferieavvikling for tilsette) 
·  Tal på brukarar (få born med stor aldersspredning) 
·  Praktisk organisering 
·  Økonomi – bruk av adm.ressursar 

 

Dersom det kjem endringar i SFO sine opningstider, må dette kome fram i vedtektene. Skule – SFO – 
og barnehagerute for 2019/2020 er ferdig handsama og ligg inne med tre veker sommarstengt SFO i 



 
 

2020.  

Folkehelse: Usikkert om det vil vere noko konsekvens. 
Miljø: Ikkje relevant å vurdere. 
Økonomi: Sjå konklusjonen  under. 

Konklusjon 
Administrasjonen meiner saka gjev rom for tre handlingsalternativ: 

A.  SFO held stengt 3 veker om sommaren. Dette er dei tre siste heile vekene i juli, slik  
ordninga er i dag. Dette kostar kr. 40 000,-. 

B. SFO held stengt frå skuleslutt til skulestart om sommaren. Dette medfører ei innsparing på 
kr. 70 000,- . 

C. SFO held open frå skuleslutt til skulestart om sommaren. I  løpet av dette tidsrommet må 
elevane ta ut tre samanhengande veker med ferie. Dette har ein kostnad på kr. 70 000,-. 

 

 
 

Forslag til vedtak: 
Formannskapet tek saka til orientering. 

 
 

Formannskapet - 066/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Formannskapet tek saka til orientering. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 040/19 
 

K - behandling: 
Endringsframlegg frå Kristin Aase (Ap):  
Innan budsjetthandsaminga i desember skal vedtektene til SFO og Barnehagen bli sett på under eitt. 
Samstundes vil vi at det skal greiast ut moglegheit for at dei borna som har behov for SFO kan vere i 
barnehagen dei dagane skulen er stengt.  
Framlegget falt med 8 mot 7 røyster. Kristin Aase (Ap), Terje Blomvågnes (Ap), Gidske Kolltveit (Ap), 
Tonje H. Gullaksen (H), Erling Walderhaug (H), Janne Tangen (H), Einar Ophaug  (H) røysta for 
framlegget. 
 
 
 



 
 

 

K - vedtak: 
Kommunestyret tek saka til orientering. 

Vedteke med røystene til Krf, Frp, Marit Øien (Uavh) og Stian Herøy (H). 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Stine Waage FE-230, FA-A10 
 

18/504 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

065/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

041/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Betalingssatsar for barnehagen haust 2019 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
November 2018 la barnehagen fram ei sak om nye betalingssatsar for barnehagen, som skulle  
gjelde frå 01.01.2019. Det kom fram i utgreiinga at regjeringa også hadde kome med forslag til nye 
satsar frå 01.08 same året.  

Regjeringa foreslår at maksimalprisen for full barnehageplass blir satt til 3 040 kroner per månad  
frå 01. august 2019.  

Vurdering 
 

Folkehelse 
Miljø 
Økonomi 

Konklusjon 
For Fedje barnehage vert betalingssatsane med verknad frå 01.08.2019 slik: 

 

Det er 30% søskenmoderasjon for 2 barn, og 50% for 3 eller fleire barn.  
Det vert gitt 30%moderasjon for eineforsørjarar.  
Gebyr ved for sein henting kr 100 ifølgje vedtekter.  
Kjøp av ekstra dag kr 400. 

Matpengar vert ikkje justert.  

 

  



 
 

 

 
 

Forslag til vedtak: 
Satsane for Fedje barnehage vert slik det kjem fram frå tabellen i saksutgreiinga, med verknad frå 
01.08.2019. 

 
 

Formannskapet - 065/19 
 

F - behandling: 
Endringsframlegg Gidske Kolltveit (Ap): 
Satsane for Fedje barnehage fryses og forblir som dei er i dag. 
Framlegget falt med 3 mot 2 røyster. Kolltveit og Tangen røysta for framlegget. 
 
 
 

F - vedtak: 
Satsane for Fedje barnehage vert slik det kjem fram frå tabellen i saksutgreiinga, med verknad frå 
01.08.2019. 

Vedteke med 3 mot 2 røyster. Kolltveit og Tangen røysta for eit alternativt framlegg. 

 
 

Kommunestyret - 041/19 
 

K - behandling: 
Endringsframlegg frå Kristin Aase (Ap):  
Barnehagesatsane endrast ikkje i dette budsjettåret, men tas opp til ny vurdering ved 
budsjetthandsaminga for 2020. 
Framlegget falt med 9 mot 6 røyster. Arbeiderpartiet, Frp og Marit Øien (Uavh) røysta for 
endringsframlegget. 
 
 

K - vedtak: 
Satsane for Fedje barnehage vert slik det kjem fram frå tabellen i saksutgreiinga, med verknad frå 
01.08.2019. 

Vedteke med 9 mot 6 røyster. Høgre og Krf røysta for framlegget. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nils Moldøen FE-240, FA-F00 
 

19/277 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

068/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

042/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Samordning av sosialhjelpssatsar 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Dei fem kommunane Fedje, Austrheim, Gulen, Modalen og Masfjorden er einige om å ha eit 
forpliktande samarbeid etter ein vertskommunemodell.  

Masfjorden kommune er satt til å være vertskommune for dette samarbeidet og utbetalingane vil 
skje gjennom Masfjorden sitt økonomikontor og så vil ein krevje refusjon frå ei andre kommunane 
for innbyggarar i andre kommunar. 

Dei fem kommunane hadde til ein viss grad ulikskap på stønadsnivå. Vi har satt ned ei arbeidsgruppe 
samansett av sakshandsamarar frå alle kontora for å få til likebehandling i NAV Fensfjorden og felles 
forståing av lov og regelverk på området.. 

I forslaget skil vi mellom lovbestemte ytingar til livsopphald i Sosialtenestelova § 18 og ytingar i 
særskilte høve etter Sosialtenestelova § 19. 

I dei sistnemnde sakene er størrelsen på ytinga underlagt skjønnsutøving med utgangspunkt i 
faktiske behov. 

NAV har både ei rett og ei plikt til å utøve skjønn i kvar enkelt sak når vi yter ein stønad. Satsane er 
såleis rettleiande .  

Ein tilrår at NAV Fensfjorden  følgjer staten sine satsar. Desse blir revidert årleg i høve løns, pensjons 
og kostnadsutvikling i landet. 

Statleg rettleiande månads-sats 2019: 

Einslege kr 6 150 
 

Ektepar/Sambuarar kr 10 250 
 

Person i bufelleskap kr 5 150 
 

Barn 0-5 år kr 2 400 
 

Barn 6-10 år kr 3 050 



 
 

 

Barn 11-17 kr 4 000 
 

 

Desse satsane skal dekke utgifter til mat, klede, skor, vanlege hushaldningsutgifter til personleg 
hygiene og reinhald , daglege reiseutgifter og forsikringar. 

I tillegg kan ein etter søknad få støtte til etablering, husleige, straum, stønad ved høgtider og 
dåp/navnedag/konfirmasjon, fødselsdagmarkeringar (eigen og veners), tv/internett/media, 
barnehage/sfo, skulestart, aktivitetar for barn, samværstillegg, lege/medisin, reiseutgifter/ bilutgifter 
og tannbehandling. 

Det kan også i særlege tilfelle gis hjelp til midlertidig bustad og naudhjelp. 

Dette er utgifter der ein har ein skjønnsutøving i kvar enkelt sak og det er difor problematisk å 
fastette satsar for kor mykje ein skal gje i kvart enkelt tilfelle. 

 
 

Forslag til vedtak: 
NAV Fensfjorden vil følgje statens rettleiande statsar for økonomisk stønad, med dei  reguleringar 
som blir gjort årleg.  

Når det gjeld øvrige ytingar får NAV fullmakt til å fastsette rutiner  ut frå eit forsvarleg skjønn og 
kjennskap til kostnadsnivå i kommunane. 

 
 

Formannskapet - 068/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
NAV Fensfjorden vil følgje statens rettleiande statsar for økonomisk stønad, med dei  reguleringar 
som blir gjort årleg.  

Når det gjeld øvrige ytingar får NAV fullmakt til å fastsette rutiner  ut frå eit forsvarleg skjønn og 
kjennskap til kostnadsnivå i kommunane. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

Kommunestyret - 042/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
NAV Fensfjorden vil følgje statens rettleiande statsar for økonomisk stønad, med dei  reguleringar 
som blir gjort årleg.  

Når det gjeld øvrige ytingar får NAV fullmakt til å fastsette rutiner  ut frå eit forsvarleg skjønn og 
kjennskap til kostnadsnivå i kommunane. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nils Moldøen FE-026, FA-N10 
 

19/235 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

072/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

043/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Bortfall av bompengefritak for nullutsleppskøyretøy - Nordhordlandspakken 
 
 
Vedlegg: 
Bortfall av bompengefritak for nullutsleppskøyretøy - (L)(75298) 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
Stortinget vedtok under handsaming av Prop. 87 S (2017-2018), at fritaksordninga for 
nullutsleppskøyretøy vert avvikla. Etter dette kan eksisterande prosjekt innføra bompengeavgift 
for nullutslippskøyretøya som ligg mellom 0 og 50 pst. av den ordinære taksten, dersom det er 
lokalpolitisk tilslutnad til dette. 

Det regionale bompengeselskapet Ferde AS har bede om at det vert innført bompengeavgift for  
nullutsleppskøyretøy i dei prosjekta og pakkane i regionen der det er lokalpolitisk tilslutnad om å  
innføra ein slik avgift. 

Statens vegvesen, Region vest, har sendt sak om bortfall av bompengefritaket til politisk handsaming 
i alle kommunar i regionen.  
 
Som grunnlag for saka har Fylkesutvalet i Hordaland 25. oktober 2018 handsama sak 254/18 om 
bompengeavgift for nullutsleppskøyretøy, og fatta følgjande vedtak:  
 

1. Fylkesutvalet legg til grunn at alle bompengeprosjekt og -pakkar i Hordaland skal ha 50 % 
bompengar for nullutsleppskøyretøy.  

2. For bomringen i Bergen viser fylkesutvalet til allereie vedtekne avtale i Miljøløftet om at 
elbilar skal betale ein rabattert takst på ti kroner utanom rushtid, og 20 kroner i rushtida 
når andelen elbilar når 20 prosent av alle passeringar.  

 
Vurdering 
Det har lenge vore eit sentralt politisk prinsipp frå Stortinget at nullutsleppsbilar ikkje skulle betala 
bompengar. I ein periode har avgifter vore ein måte å auka talet på el-bilar på. Dette har vore eit 
vellukka tiltak som har ført til mindre CO2-utslepp frå bilkøyring. Når Stortinget har opna opp for å 
innføra bompengar for nullutsleppskøyretøy, skuldast det at talet på el-bilar har nådd eit nivå ein 
politisk er godt nøgd med. Den bompengeavgifta ein gjev høve til å innføra, er 50% av den rabatterte 
taksten for bensin- og dieselbilar.  
 

Folkehelse 
Miljø 



 
 

Økonomi: Dette er endringane for Nordhordlandspakken 

 Takstgruppe 1 Takstgruppe 2 

Bompengetakst 
 
Nullutslepp 
 

Kr. 19,- 
 

Kr. 7,60 

Kr 31,- 

 

Definisjonar: 

Takstgruppe 1:  
Køyretøy med tillaten totalvekt til og med 3500 kg, samt køyretøy i køyretøykategori M1 med  
elektronisk brikke og gyldig avtale.  
Takstgruppe 2:  
Køyretøy med tillaten totalvekt frå 3501 kg, ekskl. køyretøy i  
køyretøykategori M1 med elektronisk  
brikke og gyldig avtale.  
Konvensjonelle køyretøy:  
Konvensjonelle køyretøy i takstgruppe 1 som passerer med gyldig AutoPASS-avtale og elektronisk  
brikke får 20 pst. rabatt. 
Nullutsleppskøyretøy:  
Køyretøy med elektrisk motor, og som har drivstoffkode 5 i vognkortet eller HY-registreringsskilt. 
Redusert takst for nullutsleppskøyretøy krev gyldig AutoPASS-avtale og elektronisk brikke.  
Statens vegvesen tilrår kommunane å fatte følgjande likelydande vedtak, i tråd med Prop. 87 S (2017-
2018), og vedtaket frå Hordaland fylkeskommune av 25.10.2018:  

Det vert innført bompengeavgift for nullutsleppskøyretøy i Nordhordlandspakken. 
Nullutsleppskøyretøy til og med 3500 kg skal betale 50 pst. av taksten til takstgruppe 1 etter 
brikkerabatt. Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 skal betale 0 pst. av taksten til takstgruppe 2.  
 

Konklusjon 
Rådmannen tilrår å vedta dei framlagte takstane frå fylkestinget. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Det vert innført bompengeavgift for nullutsleppskøyretøy i Nordhordlandspakken. 
Nullutsleppskøyretøy til og med 3500 kg skal betala 50 pst. av taksten til takstgruppe 1 etter 
brikkerabatt. Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 skal betala 0 pst. av taksten til takstgruppe 2. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Formannskapet - 072/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Det vert innført bompengeavgift for nullutsleppskøyretøy i Nordhordlandspakken. 
Nullutsleppskøyretøy til og med 3500 kg skal betala 50 pst. av taksten til takstgruppe 1 etter 
brikkerabatt. Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 skal betala 0 pst. av taksten til takstgruppe 2. 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 

Kommunestyret - 043/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Det vert innført bompengeavgift for nullutsleppskøyretøy i Nordhordlandspakken. 
Nullutsleppskøyretøy til og med 3500 kg skal betala 50 pst. av taksten til takstgruppe 1 etter 
brikkerabatt. Nullutsleppskøyretøy i takstgruppe 2 skal betala 0 pst. av taksten til takstgruppe 2. 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Nils Moldøen FE-026, FA-M50 
 

19/238 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

073/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

044/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Endring av NGIR sin selskapsavtale 
 
 
Vedlegg: 
Brev til NGIR sine eigarkommunar - Vedlegg - Framlegg til endringar i NGIR sin selskapsavtale som 
kommunane må godkjenna 
Brev til NGIR sine eigarkommunar - Vedlegg - Framlegg til revidert selskapsavtale NGIR - Gjeldande 
frå 010120 
Selskapsavtale NGIR IKS - revidert 2018 - med folketal per 010116 
Kommentarer til bestemmelsene i lov om interkommunale selskaper - Låneopptak 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
 

 Lindås kommune, Meland kommune og Radøy kommune vert slått saman til Alver kommune 
med verknad frå 01.01.2020. Dette inneber m.a. at einskilde formuleringar i NGIR sin 
selskapsavtale må endrast. Det er og ynskjeleg å gjera nokre endringar i selskapsavtalen som 
følgje av endra lovverk og/eller endra praksis.  
 

I § 33 i NGIR sin selskapsavtale er det lista opp kva paragrafar som kan endrast av 
representantskapet med 2/3 fleirtal, og kva paragrafar som krev godkjenning i alle 
eigarkommunane. Dette er og regulert i Lov om interkommunale selskap, § 4 Selskapsavtale. For 
heile lovteksta, sjå https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1999-01-29-6.  
 

NGIR sitt representantskap gjorde 29.10.18 vedtak om ein del endringar i selskapsavtalen, 
innanfor sitt mandat. Representantskapet vedtok i tillegg å råda alle eigarkommunane til å gjera 
vedtak om dei endringane som går fram av vedlagte endringsdokument. 

Frå representantskapet sitt vedtak 29.10.18:  
”Kommunane Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden, Modalen og Solund vert bedne om å 
handsama saka våren 2019, og å gjera vedtak om at revidert selskapsavtale for NGIR skal gjelda 
frå 01.01.2020, under føresetnad av at alle eigarkommunane gjer likelydande vedtak. 
Kommunane Lindås, Meland og Radøy vert bedne om å førebu saka for handsaming i 
kommunestyret i nye Alver kommune i nov./des. 2019, med vedtak om at revidert selskapsavtale 
for NGIR skal gjelda frå 01.01.2020, under føresetnad av at alle eigarkommunane gjer 
likelydande vedtak.” 

Dei endringane kommunestyret må gjera er endringane i: 
·  § 2 til og med § 5 

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1999-01-29-6


 
 

·  §§ 8, 13, 24, 31, 32 og 33. 

Nærare om dei ulike paragrafane. 
§ 1- § 6 gjeld i hovudsak fylgjer av etableringa av Alver kommune. I § 3 er det endra lovverk eller 
praksis som er grunngjevinga. 

§ 8 Endra tal på kven som skal oppnemna medlemmene i representantskapet. I dag har Lindås 3, 
Meland 2 og Radøy 2. Det er føreslått at Alver skal ha 7. 

§ 13: Denne paragrafen gjeld styremedlemmer. Det er utvida kriterier for utval av 
styremedlemmer. Tidlegare skulle Lindås ha minst 1 styremedlem, no gjeld dette Alver. Resten er 
presiseringar og justering for gjeldande lovverk. 

§ 24: Her er føreslått å heva beløpet NGIR kan låne frå 40 mill kr. fastsett i 1999 til 80 millionar kr. 
Paragrafen er justert for gjeldande lovverk. 

§33: Gjeld endring av vedtektene og justert opp mot gjeldande lovverk. 

Vurdering 
NGIR sin administrasjon har lagt inn kommentarar på kvifor paragrafane må endrast. Dette 
ligg som vedlegg i saka. Grunnane til endringane er samansette 
·  Etablering av Alver ved å slå saman Lindås, Meland og Radøy 
·  Endra lovverk som er grunnlaget for paragrafen 
·  Språkvask 
 
I denne omgang vert det i hovudsak berre endra dei paragrafane som krevst på grunn av 
Alver-etableringa. Til dømes i paragraf 3 der namna til kommunane er lista opp, § 5 der 
organisasjonsnummer og folketal er lista opp. I paragraf 8 der medlemmer i 
representantskapet er fordelt, er talet for Alver kome fram med å leggje saman tal 
representantar for dei tre kommunane. I den nye organisasjonen gjeldande frå 1.1.2020 har 
Alver med ca 77 % av folketalet 7 representantar, medan dei andre kommunane med ca. 23% 
av folketalet har 12 representantar til saman. Det er ikkje uventa om dette forholdet vil bli 
tatt opp ved eit seinare høve. Alver har òg signalisert at når dei er etablert, vil dei kome 
tilbake med innspel i dei ulike interkommunale ordningane.  

 

Folkehelse: moderate konsekvensar 
Miljø: eit velfungerande renovasjonsselskap har rimeleg stor innverknad på miljøet i Nordhordland 
Økonomi: moderate konsekvensar 

Konklusjon 
Slik rådmannen ser det er den nye selskapsavtalen ein god måte å styra selskapet på, og vil tilrå at 
Fedje kommune sluttar seg til det framlagte forslaget om ny selskapsavtale for NGIR. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Kommunestyret sluttar seg til framlegget til ny selskapsavtale for NGIR slik den ligg føre. Revidert 
selskapsavtale skal gjelda frå 01.01.2020 under føresetnad av at alle eigarkommunane gjer 
likelydande vedtak. 

 



 
 

 

Formannskapet - 073/19 
 

F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Kommunestyret sluttar seg til framlegget til ny selskapsavtale for NGIR slik den ligg føre. Revidert 
selskapsavtale skal gjelda frå 01.01.2020 under føresetnad av at alle eigarkommunane gjer 
likelydande vedtak. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 044/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Kommunestyret sluttar seg til framlegget til ny selskapsavtale for NGIR slik den ligg føre. Revidert 
selskapsavtale skal gjelda frå 01.01.2020 under føresetnad av at alle eigarkommunane gjer 
likelydande vedtak. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FA-L42 
 

18/292 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

051/19 
 

Formannskapet PS 07.05.2019 

045/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Koppersevja. Avtale om reguleringsplan 
 
 
Vedlegg: 
Koppersevja regplan avtale 
Koppersevja - kart 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
I 2017 kalla nokre grunneigarar kring Koppersevja inn til eit møte. Føremålet var å sjå om det var 
muleg å gjera noko for å få større djupne og djupare innsegling til Koppersevja. Fedje kommune var 
invitert til møtet. Teknisk sjef møtte. Det har seinare vore fleire møte. 
 
Grunneigargruppa har føreteke djupnemålingar og dei har fått inn 2 tilbod på mudring og utdjuping 
av innseglinga. Tilboda er på om lag 2 mill kr. Eg vurderer tilboda som usikre då dei er gjeve utan at 
tiltaka er særleg godt planlagd. 
 
Bilde teke 22. mars 2019 
 

 
 

 



 
 

 
 
 
 
I møtereferatet frå 8. november 2018 der både ordførar og teknisk sjef møtte, står det : 
 
Grunneigarane og kommunen er samde om at det må lagast reguleringsplan for området for i heile 
tatt kunne kome i gang med noko. Kommunen kan ta ansvar for at planen vert laga, dersom 
grunneigarane kan sikra at dei vil betale kr 100.000,-til kommunen for arbeidet. 
 
Den 31. januar i år, sende kommunen framlegg til ein avtale til Grete Herøy som har skrive referata 
frå møta grunneigarane har hatt. 
 
Teksten i framlegget til avtale, er slik :  
Fedje kommune vil på vegne av grunneigarane kring Koppersevja administrera arbeidet med å laga 
ein privat detaljreguleringsplan for Koppersevja og området kring. Planen skal gjera det mogeleg å 
utdjupa innløpet og å mudre sjølve evja.  
 
Arbeidet skal starta når grunneigarane til saman har betalt 100.000,- kr til Fedje kommune. Dersom 
det ikkje er betalt 100.000,- kr innan tre månader etter at avtalen er underteikna av tilstrekkeleg tal 
partar, opphører avtalen og Fedje kommune vil betala pengane attende. ( Det er 15 eigedomar kring 
evja inkl. den Fedje kommune eig )  
 
Fedje kommune er ein av grunneigarane kring evja. Fedje kommune betalar ikkje som grunneigar.  
Fedje kommune er ansvarleg for kostnadene med å laga planen. Dersom kommunen sine kostnader 
vert mindre enn 100.000,- kr inklusiv gebyr til kommunen for handsaminga planen (21.000,- kr), vert 
overskytande betalt attende til avtalepartane.  
 
Fedje kommune kan ikkje garantera at det vert muleg å få planen vedteken. Denne avtalen bind ikkje 
FK til å gjera bestemte vedtak etter plan- og bygningslova eller andre vedtak.  
 
Fedje kommune skal laga planen i samarbeid med dei som har betalt. Dersom det vert usemje mellom 
avtalepartane, er det Fedje kommune som har siste ordet.  
 
Fedje kommune skal syte for god framdrift i planarbeidet. 
******* ******** ******* *** 
 



 
 

I brevet framlegget til avtale var vedlegg til, vart det gjort klårt at avtalen ville koma til politisk 
handsaming kun dersom det melde seg eit tilstrekkeleg tal avtalepartar. 
  
Kring Koppersevja er det 15 grunneigarar inklusiv Fedje kommune. Ti av dei har betalt 10.000,- kr til 
Fedje kommune. Dei 10 grunneigarane er: Erling Herøy, Alfred Husa, Otto Uthaug, Jan Hernar, 
Vilgerd Storset Husa, Hans Georg Sulen, Hans Jørgen Hansen, Hugo Larsen, Alf Nordset og Kristin 
Aalgaard. 
 
Å få eit konsulentfirma til å laga planen, vil truleg kosta om lag 200.000,- kr. Det vil seia at det vil 
kosta kommunen 100.000,- kr å få laga planen. 
 
Finansiering av kommunen sin del av utgiftene :  
I budsjettkommentarane for 2019, står det (side 22):  
Under tenesta 3250 Tilrettelegging og bistand for næringslivet, er det lagt inn 200 000 kroner som er 
tenkt brukt i arbeidet med å følgja opp det arbeidet som til no er kalla «sentrumsplanen». 
 
Å bruke ein del av desse pengane til reguleringsplan for Koppersevja, er ikkje heilt innafor tenkt 
føremål. Andre kjelder for finansiering er det likevel ikkje.   
 
Dersom kommunestyret gjer vedtak om at kommunen skal skriva under på Avtale om reguleringsplan 
for Koppersevja, må administrasjonen koma attende til oppstartmedling med planavgrensing. 
 

 
 

Forslag til vedtak: 
Fedje kommune skriv under på avtale med 10 grunneigarar om utarbeiding av reguleringsplan for 
Koppersevja. Namnet på avtalen er Avtale om reguleringsplan for Koppersevja. 
 
 

Formannskapet - 051/19 
 

F - behandling: 
Tonje Hernar Gullaksen (H) meldte seg ugild etter fvl. § 6a. Gullaksen gjekk ut av møtet, og 
formannskapet vedtok samrøystes at ho var ugild. Ingen vara var kalla inn. 
 
 

F - vedtak: 
Fedje kommune skriv under på avtale med 10 grunneigarar om utarbeiding av reguleringsplan for 
Koppersevja. Namnet på avtalen er Avtale om reguleringsplan for Koppersevja. 
 
Samrøystes vedteke. 
 
 

Kommunestyret - 045/19 
 

K - behandling: 
Tove Nordseth (Krf) meldte seg ugild etter fvl. § 6b. Nordseth gjekk ut av møtet, og kommunestyret 
vedtok samrøystes at ho var ugild. Kåre Berge (Krf) stilte som vara. 
Tonje Hernar Gullaksen (H) meldte seg ugild etter fvl. § 6a. Gullaksen gjekk ut av møtet, og 
kommunestyret vedtok samrøystes at ho var ugild. Det var ikkje kalla inn vara. 



 
 

 

K - vedtak: 
Fedje kommune skriv under på avtale med 10 grunneigarar om utarbeiding av reguleringsplan for 
Koppersevja. Namnet på avtalen er Avtale om reguleringsplan for Koppersevja. 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

18/525 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

071/19 
 

Formannskapet PS 11.06.2019 

046/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Møteplan 2.halvår 2019 
 
 

Saksutgreiing: 
Vurdering 
Føresetnadar for framlegget til møteplan hausten 2019: 
Formannskapsmøte er tysdagar kl 17.15, kommunestyremøte er tysdagar kl 18.15. Det må difor vere 
to veker i mellom møta for at innkalling skal kome ut ei veke før møtet. 
Forsøkt å unngå skulen sin haustferie frå 7.-11.oktober, då me ofte har mykje forfall. 
Budsjettmøte i formannskapet skal vere over to dagar, med minst ein dag i mellom. 
 

Det er møte i formannskapet 03.09.19, for at formannskapet raskt skal få ha eit møte med den nye 
rådmannen. Me legg også opp til formannskapsmøte 17.09.19, viss det er naudsynt med innstillingar 
på saker til kommunestyremøtet 01.10. 
 

 
 

Forslag til vedtak: 
Møteplanen for hausten 2019 vert som følgjer: 

Formannskapsmøte 03.09, 17.09, 15.10, 26.+28.11, 17.12 
Kommunestyremøte 01.10( konstituerande møte), 29.10, 10.12 
Folkevaldopplæring 5.11 og 6.11 

Formannskapsmøta startar vanlegvis kl 17.15, kommunestyremøta startar vanlegvis kl 18.15. 

 
 

Formannskapet - 071/19 
 

F - behandling: 
Endringsframlegg frå Stian Herøy (H): 
Formannskapsmøte 03.09, 17.09, 15.10, 26.+28.11, 17.12 
Kommunestyremøte 24.09, 01.10( konstituerande møte), 29.10, 10.12 
Folkevaldopplæring 5.11 og 6.11 
 

F - vedtak: 
Møteplanen for hausten 2019 vert som følgjer: 



 
 

Formannskapsmøte 03.09, 17.09, 15.10, 26.+28.11, 17.12 
Kommunestyremøte 24.09, 01.10( konstituerande møte), 29.10, 10.12 
Folkevaldopplæring 5.11 og 6.11 
Formannskapsmøta startar vanlegvis kl 17.15, kommunestyremøta startar vanlegvis kl 18.15. 

Samrøystes vedteke. 

 
 

Kommunestyret - 046/19 
 

K - behandling: 
 
 

K - vedtak: 
Møteplanen for hausten 2019 vert som følgjer: 
Formannskapsmøte 03.09, 17.09, 15.10, 26.+28.11, 17.12 
Kommunestyremøte 24.09, 01.10 (konstituerande møte), 29.10, 10.12 
Folkevaldopplæring 5.11 og 6.11 
Formannskapsmøta startar vanlegvis kl 17.15, kommunestyremøta startar vanlegvis kl 18.15. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 
  



 
 

Sakspapir 
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Dagrun Gunnarson FE-033 
 

18/562 

   

 

Saksnr Utval Type Dato 

047/19 
 

Kommunestyret PS 18.06.2019 

 
Eventuelt kommunestyret 18.06.19 
 
 

Saksutgreiing: 
 
 
 

Forslag til vedtak: 
 
 
 

Kommunestyret - 047/19 
 

K - behandling: 
Marit Øien (Uavh) spurte om kva som var bakvaktsordninga for sjukepleiarane i kommunen. 
Rådmannen svarte at det ar kome inn skriv frå NSF som vil verte handsama i tråd med reglane for 
arbeidslivet. 
Bjørn Solbakk (Frp) spurte om ordførar har vore i dialog med Tombre fiskeoppdrett om plassering av 
forfloten. Ordførar stadfesta at dette hadde skjedd for ca 2 månader sidan og informerte om 
konklusjonane. Bjørn Solbakk varsla og at Frp vil føreslå gratis barnehage for 3-åringar og oppover i 
budsjetthandsaminga hausten 2019. 
Ordførar informerte om at formannskapsmøtet neste veke går ut. 
 

K - vedtak: 
Ingen vedtak under eventuelt. 
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